

النشرة اليومية للاتحاد **UAC DAILY MONITOR**

18 نيسان (ابريل) 2025 نشرة يومية الكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

اتحاد الغرف العربية يقدم رؤية وبتكرة لتحويل النظم الغذائية تتجاوز الوفاهيم التقليدية لسلاسل الإوداد ضون أعوال الاجتواع التحضيرى الإقليمى لوتابعة قوة الأوم الوتحدة للنظو الغذائية

الجودة والسلامة، والمسؤولية الاجتماعية التي تلتزم بمعايير العمل اللائق واحترام حقوق الإنسان، والاستدامة البيئية التي تتبنى ممارسات تقلل من الأثر البيئي، والمرونة والقدرة على التكيف مع التغيرات المناخية والأزمات الاقتصادية.

كما أكدت على أهمية تعزيز الابتكار الغذائي، وتشجيع التمويل المؤثر، والاستثمار في التكنولوجيا الزراعية، وتطوير سلاسل القيمة المستدامة، وبناء شراكات خلاقة بين القطاع الخاص والحكومات والمؤسسات البحثية. ودعت إلى تعزيز مساءلة القطاع الخاص من خلال الشفافية التشاركية، والابتكار المفتوح، والقياس المستمر للأداء، والمسؤولية المشتركة بين جميع أصحاب المصلحة. وتأتى مشاركة اتحاد الغرف العربية في هذا

الاجتماع في إطار جهوده لتعزيز الاستدامة والمرونة في النظم الغذائية في المنطقة العربية، والمساهمة في تحقيق أهداف التنمية المستدامة المتعلقة بالأمن الغذائي والتغذية.

المصدر (اتحاد الغرف العربية)





شارك اتحاد الغرف العربية في الاجتماع التحضيري الإقليمي لمتابعة قمة الأمم المتحدة للنظم الغذّائية 4+ الذي عقدت أعماله في بيروت، خلال الفترة من 16 إلى 17 أبريل 2025. بحضور ممثلين رفيعي المستوى من الحكومات، والقطاع الخاص، والمجتمع المدني، والأوساط الأكاديمية، حيث هدف الآجتماع إلى مناقشة سبل تحقيق نظم غذائية أكثر مرونة واستدامة، وتقييم التقدم المحرز في هذا المجال، واقتراح حلول مبتكرة للتحديات القائمة.

وقدمت المستشارة الاقتصادية في اتحاد الغرف العربية الدكتورة نجوى أزهار، ضمن أعمال الجلسة الحواربة للقطاع الخاص رؤية مبتكرة لتحويل النظم الغذائية تتجاوز المفاهيم التقليدية لسلاسل الإمداد، مقترحة مفهومًا أوسع وأكثر تكاملاً وهو "شبكات القيمة". وشددت في كلمتها على أهمية تبني "شبكات القيمة" التّي تقوم على التكامل الشامل (الرأسي واللَّفقي) لضمان استفادة جميع أصحاب المصلّحة، والتحرير المسؤول للتجارة لتسهيل حركة السلع مع الحفاظ على

Union of Arab Chambers Presents an Innovative Vision for Transforming Food Systems Beyond Traditional CONCEPTS OF SUPPLY CHAINS WITHIN THE WORK OF THE REGIONAL PREPARATORY MEETING FOR THE FOLLOW-UP TO THE United Nations Food Systems Summit

The Union of Arab Chambers in the regional participated preparatory meeting for the follow-up to the United Nations Food Systems +4 Summit, which was held in Beirut from 16 to 17 April 2025. Attended by high-level representatives from governments, the private sector, civil society, and academia, the meeting aimed to discuss ways to achieve more resilient and sustainable food systems, assess progress in this area, and propose innovative solutions to existing challenges.

The Economic Advisor at the Union of Arab Chambers, Dr. Najoua Zhar, presented within the work of the dialogue session for the private sector, an innovative vision for transforming food systems beyond traditional concepts of supply chains, proposing a broader and more integrated concept, which is "value networks".

In her speech, she stressed the importance of adopting "value networks" based on comprehensive integration (vertical and horizontal) to ensure that all stakeholders benefit, responsible trade liberalization to

facilitate the movement of goods while maintaining quality





and safety, social responsibility that adheres to decent work standards and respect for human rights, environmental sustainability that adopts practices that reduce environmental impact, resilience and resilience to climate change and economic crises.

She also stressed the importance of promoting food innovation, encouraging impactful financing, investing in agricultural technology, developing sustainable chains, and building creative partnerships between the private sector, governments, and research institutions. She called for enhanced private sector accountability through participatory transparency, open innovation, continuous performance measurement, and shared responsibility among all stakeholders. The participation of the Union of Arab Chambers in this meeting comes within the framework of its efforts to promote sustainability and resilience in food systems in the Arab region and to contribute to achieving sustainable development goals related to food security and nutrition.

Source (Union of Arab Chambers)